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PROTOKÓŁ NR XXVIII/2009 

z XXVIII sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 20 maja  2009 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 14
00   

do  15
40

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych  na  sesji było 14  radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek   - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Paweł Pakuła   - Członek Komisji Rewizyjnej 

10. Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Bożena Przybyla   - Członek Komisji OZKiS 

12. Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

     14. Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Nieobecny Radny  

1. Jacek Młynarczyk 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Maria Chodkiewicz  - Dyrektor Stowarz. Przyj. Szkół Katolickich 

 

Porządek  obrad: 

1. Otwarcie XXVIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXVII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2009r.  

b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2009r.  

c) zawarcia porozumienia w sprawie udzielenia pomocy powiatowi wieluńskiemu.  
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d) zatwierdzenia projektu „Bliżej do Europy” – wiejska szkoła języka 

angielskiego.  

e) wprowadzenia zmian do Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Wierzchlas. 

f) wprowadzenia zmian do uchwały Nr XXVII/147/2009 z dnia 23 kwietnia 2009r. 

g) wprowadzenia zmian do uchwały Nr XXVII/152/2009 z dnia 23 kwietnia 2009r. 

5. Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania. 

6. Zakończenie obrad  XXVIII sesji Rady Gminy Wierzchlas.    

 

Przebieg obrad. 

 

Punkt 1 

Otwarcie XXVIII  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, oraz pracowników 

Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, 

przy którym, Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały. 

Poinformował, że na sesji nie uczestniczą sołtysi  ani Radni Powiatowi.  

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował że  zachodzi konieczność wprowadzenia 

dodatkowych uchwał tj. w Punkcie 4 dodaje się podpunkt: 

h) uchwał w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/145/2009  w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy  

i) uchwał w sprawie zmiany Planu Odnowy Wsi Toporów. 

Ponieważ nie było więcej uwag do przedstawionego porządku obrad poddany 

został on pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie wraz z wprowadzonymi 

zmianami. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 
 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu XXVII  sesji  Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod głosowanie 

i przyjęty jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
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Punkt 4 

Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2009r.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak i powiedział, 

że zachodzi konieczność dokonania zmian w budżecie Gminy , należy dokonać 

zmniejszeń i zwiększeń i tak: 

Zmniejszenia stanowią kwotę   5.945.875,13 zł., natomiast zwiększenia stanowią 

kwotę 145.875,13zł. 

Następnie omówione zostały wydatki poszczególnymi działami. 

Podejmowana uchwała dostosowuje budżet do wszystkich projektów, które 

składane sa odnośnie pozyskania środków zewnętrznych. 

Dział 400 wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę 

zmniejszamy i zwiększamy o 5.500 zł i jest to przesuniecie między paragrafami  

Dział  600Transport i Łączność  zaplanowane są środki na „szlak bursztynowy”, 

ponieważ Starostwo Powiatowe w Wieluniu składa wniosek i część środków 

pozostaje w tym dziale, natomiast 138375,13 zmniejsza się a zwiększa                             

się Dział  758.  

W Dział  851  - Ochrona Zdrowia wprowadzone zostały środki na przekazane 

2.000 zł na zakup sprzętu medycznego dla szpitala , jednak należy to przekazać w 

formie dotacji dla Powiatu w związku z tym należy dokonać                                   

przesunięć na  Dział 758. 

Dział 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska zaplanowane środki                  

w wysokości 6.500.000 zł  na budowę oczyszczalni ścieków, ale jest to pokryte 

kredytem, jednak kosztów takich nie będzie i obecnie składa się wniosek                            

i urealniony zostanie budżet i zmniejsza się deficyt budżetowy o kwotę                

5.800.000 zł. 

Ponieważ nie było uwag ani pytań Przewodniczący Poprosił Skarbnik Gminy               

o odczytanie projektu Uchwały Nr XXVIII/161/2009 w/w uchwały. Następnie 

Uchwała poddana została pod głosownie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych.  

 

b) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2009 rok.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak i powiedział, 

że zachodzi konieczność dokonania zmian w budżecie Gminy, z Urzędu 

Wojewódzkiego otrzymaliśmy środki w wysokości 420.099 zł na przebudowę 

drogi gminnej Kraszkowice – Mierzyce w związku z tym budżet gminy zwiększa  

się po stronie dochodów i po stronie wydatków o te kwotę. Otrzymaliśmy również  

środki na programy i projekty realizowane przy udziale środków pochodzących                 

z Funduszy Strukturalnych i Funduszu Spójności są to środki przeznaczone na 

Gminny Ośrodka  Pomocy Społecznej w Wierzchlesie w wysokości 91.543,28 zł. 

Ogółem zwiększenia dochodów stanowią kwotę  511.642,72 zł., o tę kwotę 

zwiększają się również wydatki gminy. Otrzymując środki z Funduszu 

Europejskiego muszą  być zabezpieczone środki własne  dlatego dokonuje się 
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przesunięć w Dziale 852 zmniejsza się wydatki o kwotę 10.739,72 zł, i ta sama 

kwota jest zwiększana w wydatkach w tym dziale. Ogółem zwiększenia wydatków 

stanowią kwotę 522.382zł  

Ponieważ nie było uwag ani pytań Przewodniczący Poprosił Skarbnik Gminy               

o odczytanie projektu Uchwały Nr XXVIII/162/2009 w/w uchwały. Następnie 

Uchwała poddana została pod głosownie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych.  

 

c) zawarcia porozumienia w sprawie udzielenia pomocy powiatowi 

wieluńskiemu.  

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk i powiedział, 

że Rada Gminy wyraziła zgodę   aby przekazać Szpitalowi Wieluńskiemu kwotę 

2.000 zł na zakup sprzętu medycznego dla oddziału noworodków. Środki nie mogą 

być bezpośrednio  przekazane szpitalowi tylko na podstawie zawartego 

porozumienia z Powiatem Wieluński, dlatego konieczne jest podjęcie uchwały 

odnośnie zwarcia takiego porozumienia z Powiatem Wieluńskim.  

Ponieważ nie było uwag ani pytań Przewodniczący Poprosił Sekretarza  Gminy               

o odczytanie projektu Uchwały Nr XXVIII/163/2009 w/w uchwały. Następnie 

Uchwała poddana została pod głosownie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych.  

 

d) zatwierdzenia projektu „Bliżej do Europy” – wiejska szkoła języka 

angielskiego.  

Sekretarz wyjaśnił, że w związku z ogłoszonym konkursem przez Zarząd 

Województwa Łódzkiego na tzw. Małe projekty  „projekty miękkie” edukacyjne, 

wyrównywania szans edukacyjnych i  różnic miedzy wsiami a miastem powstała 

inicjatywa zorganizowania kursów językowych dla mieszkańców wsi naszej gminy 

będzie z nich mogło skorzystać 50 osób, żeby uzyskać więcej punktów dla tego 

projektu zaproszeni zostali do udziału w projekcie Gminne Zrzeszenie Ludowych 

Klubów Sportowych w Wierzchlesie i ochotniczą straż Pożarną w Mierzycach po 

przejściu oceny formalnej nastąpiła ocena merytoryczna i Zarząd Województwa 

Łódzkiego pozytywnie zaakceptował nasz wniosek i postanowił przyznać środki w 

wysokości 49.949,45 zł, następnie zwrócił się do Rady Gminy o zatwierdzenie tego 

projektu i podjęcie uchwały w w/w sprawie.  

Przewodniczący zapytał czy sa pytania odnośnie przedstawionego tematu. 

Radny Karol Sakowski zapytał w jakich szkołach realizowany będzie powyższy 

program i w jakich miejscach. 

Sekretarz wyjaśnił, że wcześniejsze założenia przewidywały dwa miejsca w 

których miał być realizowany , jednak dla wykorzystania projektu bardziej zasadne 

jest aby było to w jednym miejscu w związku z tym będzie to w Szkole 
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Podstawowej w Wierzchlesie.  Projekt będzie trwał dwa lata i utworzone zostaną 

dwie grupy po 25 osób każda  jedna dla osób początkujących , druga dla  średnio 

zaawansowanych. Uczestniczyć w programie może każdy z zainteresowanych                 

z naszej gminy i nie ma ograniczenia wiekowego. Zajęcia będą trwały dwa razy tj. 

osiem godzin tygodniowo. Informacje  o naborze osób chętnych do udziału                    

w programie pojawią się w prasie  i internecie. 

 

Obrady opuścił Radny Paweł Pakuła godzina 14.
20

. 

Obecnych 13 radnych. 

 

Radny Józef Krzeszowski zapytał czy będą to tylko zajęcia z języka angielskiego 

czy również można będzie korzystać z innych języków  

Sekretarz wyjaśnił,  że  jak tylko pojawią się konkursy  na tego typu programy to 

będą składane wnioski o pozyskanie środków na realizację innych przedmiotów 

oraz zwrócił się o przedstawianie propozycji na tego typu wnioski.   

Ponieważ nie było uwag ani pytań Przewodniczący Poprosił Sekretarza  Gminy               

o odczytanie projektu Uchwały Nr XXVIII/164/2009 w/w uchwały. Następnie 

Uchwała poddana została pod głosownie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 13 radnych.  

 

e) Wprowadzenie zmian do Planu Rozwoju Lokalnego.  

Sekretarz wyjaśnił, że Plan Rozwoju Lokalnego to taki plan strategiczny naszej 

gminy, który jednocześnie jest załącznikiem do wszystkich wniosków składanych o 

pomoc finansowa  do Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Łódzkiego. Obecnie został ogłoszony nabór wniosków z zakresu Ochrony 

Środowiska. Przygotowany jest projekt wniosku oraz uzyskane zostało pozwolenie 

na budowę  oczyszczalni ścieków oraz kanalizacji miejscowości Krzeczów, 

uaktualniony został kosztorys inwestycji, który wynosi 21. 537.405,28 zł.  złożony 

został wniosek o rozłożenie inwestycji na okres trzech lat żeby rozruch inwestycji 

następował latem 2011 roku, dlatego nastąpiły zmiany w budżecie bowiem 

zaplanowany był w budżecie deficyt ze względu na składanie winsoku                         

o otrzymanie pomocy, następnie ogłoszony zostanie przetarg w związku z tym                        

w tym roku nie  będzie prowadzonych prac przy budowie. Największe koszty będą            

w latach 2010 – 2011. Następnie zwrócił się do Rady Gminy o podjęcie uchwały 

dotyczącej wprowadzenia zmian do Planu Rozwoju Lokalnego jest to załącznik               

nr IV Budowa gminnej oczyszczalni ścieków w Krzeczowie oraz kanalizacji 

sanitarnej wraz z przyłączami i przepompowniami – miejscowość Krzeczów                   

i występuje gmina o dofinansowanie w wysokości 15.005.569,25 zł i koszt własny 

6.531.836,03zł. 

Ponieważ nie było uwag ani pytań Przewodniczący Poprosił Sekretarza  Gminy               

o odczytanie projektu Uchwały Nr XXVIII/165/2009 w/w uchwały. 
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Następnie Uchwała poddana została pod głosownie i przyjęta jednogłośnie.                  

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  

 

f) wprowadzenia zmian do Uchwały Nr XXVII/147/2009 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz i powiedział, ze podjęta został 

uchwała dotycząca likwidacji Szkoły Podstawowej im. Marii Konopnickiej                   

w Strugach wraz z Oddziałem Przedszkolnym z dniem 31 sierpnia 2009r. i uchwała 

weszła w życie z dniem podjęcia tak jak wszystkie do tej pory podejmowane 

uchwały Gmin, które likwidowały szkół. Jednak nadzór prawny zalecił aby uchwał 

weszła w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Łódzkiego, dlatego aby nie było wątpliwości należy podjąć uchwałę 

z tą tylko zmianą. 

Ponieważ nie było uwag ani pytań Przewodniczący Poprosił Sekretarza  Gminy               

o odczytanie projektu Uchwały Nr XXVIII/166/2009 w/w uchwały. Następnie 

Uchwała poddana została pod głosownie i przyjęta większością głosów za było 11 

radnych i dwóch  radnych wstrzymało się od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 13 

radnych.  

 

g) wprowadzenia zmian do Uchwały Nr XXVII/152/2009 

Sekretarz poinformował, że sprawa dotyczy współdziałania z Powiatem 

Wieluńskim w zakresie inicjatyw samorządowych czyli remontów naszych dróg 

poprzez budowę chodników i położenia nowych nakładek  asfaltowych. W podjętej 

na ostatniej sesji uchwale gmina przystąpiła do realizacji czterech inwestycji były 

to m.in. chodnik ul. Południowej w Wierzchlesie, w Mierzycach, Jajczakach                   

i Strugach w tej ostatniej miejscowości zaplanowana musi być budowa chodnika a 

nie remont jak to zostało zapisane w pierwotnej uchwale. Dlatego zwrócił się do 

radnych o podjęcie uchwały wraz z wprowadzoną zmianą tj. „budowa chodnika w 

Strugach”. 

Ponieważ nie było uwag ani pytań Przewodniczący poprosił Sekretarza  Gminy               

o odczytanie projektu Uchwały Nr XXVIII/167/2009 w/w uchwały. 

Radny Krzeszowski powiedział, że zadane pytanie nie będzie dotyczyło  

bezpośrednio treści odczytanej uchwały ale nawiązuje tematycznie mianowicie 

uzyskania informacji odnośnie realizacji zadania zaplanowanego w budżecie 

Gminy. Środki  w wysokości 160.000 zł  przeznaczone na  budowę chodnika w 

Wierzchlesie na ul. Południowej, a obecnie wykonane zostało   ok. 70 metrów 

chodnika                 i w związku zapytał czy będzie dalsza kontynuacja chodnika  

Sekretarz odpowiedział, ze powiat nie zdążył wcześniej z przeprowadzeniem 

przetargu na krawężniki  i przetarg jest już  zakończony lecz prace będą dalej 

kontynuowane w Wierzchlesie.   

Następnie Uchwała poddana została pod głosownie i przyjęta jednogłośnie.                  

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  

 

Dodatkowo wprowadzone uchwały: 
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h) zmiany uchwały Nr XXVII/145/2009 w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy.  

Sekretarz poinformował,  że należy wprowadzić zmiany do powyżej uchwał i do tej 

pory uchwały odnośnie udzielenia absolutorium były publikowane w Dzienniku 

Urzędowym i nie było żadnego problemu jednak obecnie uchwały te nie wymagają 

publikacji w Dzienniku Urzędowym dlatego należy zmienić tą uchwałę i wykreślić 

zapis dotyczący publikacji uchwały  w Dzienniku Urzędowym.  

Ponieważ nie było uwag ani pytań Przewodniczący Poprosił Sekretarza  Gminy               

o odczytanie projektu Uchwały Nr XXVIII/168/2009 w/w uchwały. 

Następnie Uchwała poddana została pod głosownie i przyjęta jednogłośnie.                  

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 

 

i) uchwał w sprawie zmiany Planu Odnowy Wsi Toporów. 

Sekretarz poinformował, że na początku kwietnia br. złożony został wniosek                  

o dofinansowanie inwestycji Odnowy Centrum Wsi w Toporowie obecnie wniosek 

przechodzi ocenę formalną . Na sesji w dniu 26 czerwca 2008r. podjęta została 

uchwała w sprawie uchwalenia Planu odnowy Wsi Toporów, obecnie zachodzi 

konieczność aby podjęta została uchwał odnośnie zatwierdzenia Planu Odnowy wsi 

Toporów  różnica dotyczy  jednego słowa związku z tym zwrócił do radnych o 

wprowadzenie zmiany polegającej na zamianie słowa „zatwierdzenia”  i podjęcie 

uchwały.  

 Ponieważ nie było uwag ani pytań Przewodniczący Poprosił Sekretarza  Gminy               

o odczytanie projektu Uchwały Nr XXVIII/169/2009 w/w uchwały. 

Następnie Uchwała poddana została pod głosownie i przyjęta jednogłośnie.                  

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 

 

Punkt 5 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący powitał Panią Marię Chodkiewicz Dyrektora i wice - Prezesa 

Stowarzyszenia Przyjaciół Szkół Katolickich w Częstochowie, która poinformuje o 

zamierzeniach Stowarzyszenia odnoście przejęcia Szkoły Podstawowej w Strugach. 

Następnie głos zabrała Pani Maria Chodkiewicz i powiedziała, że reprezentuje 

Stowarzyszenie Przyjaciół Szkół Katolickich organizację istniejącą od 20 lat               

w Częstochowie. Stowarzyszenie prowadzi 82 szkoły w całej Polsce począwszy od 

Warami i Mazur  na Zakopanym skończywszy. Prowadzone sa Szkoły 

podstawowe, integracyjne gimnazja w tym gimnazja specjalnie, gimnazja 

integracyjne, licea ogólnokształcące i szereg przedszkoli jest to szeroki zakres 

działalności oświatowej i pełny  dostępny na rynku. Stowarzyszenie istnieje od 20 

lat jednak status organizacji  pożytku publicznego posiada od 4 lat. Stowarzyszenie 

jest organizacją pożytku publicznego, organizacja Non-profitt czyli nie zarabiają na 
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swojej działalności, lecz tylko służy społeczności w danych miejscowościach. Z 

tytułu status organizacji pożytku publicznego uzyskiwane są dochody z tytułu 

odpisu 1 %  podatku gdzie przyjaciele szkół odpisują  swoje odpisy podatkowe na 

rzecz stowarzyszenia. Dochody w całości przeznaczone sa na prowadzenie  

działalności Oświatowej przy czym nie ma jednego wspólnego konta, każda szkoła 

ma swoją księgowość  i swój plan finansowy przesyłane jest  dokładne rozlicznie 

dla każdej z gmin  ze środków, które gminy przekazują  na prowadzenie szkół 

organowi prowadzącemu  zgodnie z Ustawa o systemie oświaty, która dopuszcza  

zgodnie z ustaleniami  z 1991  finansowanie placówek nie oświatowych czyli tak 

zw. „bon oświatowy” ze względu na ilość uczniów przekazywana jest dotacja z 

gminy, i skalda się głównie z subwencji oświatowej, która idzie zawsze za uczniem 

i subwencja ustalana jest corocznie przez Ministerstwo Edukacji.  

Stowarzyszenie nie zakłada szkół, jest to zawsze odpowiedź na wniosek 

społeczeństwa. Wniosek był dokładanie analizowany pod katem roztropności 

finansowej jako że nie jest to żadna spółka w związku z tym cały zarząd jest 

odpowiedzialny osobiście  finansowo za każdą podjętą decyzje. Dlatego  przed 

podjęciem decyzji o prowadzeniu placówki jest duża analiza. Z Gminy Wierzchlas 

zwróciła się do Stowarzyszenia społeczność Szkoły Podstawowej w Strugach                     

i rozpatrywana była ta prośba długo jako ze szkoła jest mało liczna i może pojawić 

się sytuacja że będzie musiała być dofinansowana  w trybie stałej dotacji. 

Ponieważ jest mała liczba dzieci podjęty został przez gminę  proces likwidacji 

szkoły, jest to sprawa zrozumiała, bowiem gmina musi się kierować  wydatkami 

związanymi z realizacją karty nauczyciela i musi się z tego wywiązać, natomiast 

Stowarzyszenie nie jest zobligowane Kartą Nauczyciela tylko niektórymi jej 

paragrafami. Nauczyciele  zatrudniani sa na warunkach Kodeksu Pracy jako 

normalny pracownik, natomiast wszystkie prawa nauczycielskie zachowywane są 

każda szkoła ma nadzór pedagogiczny tj. Kuratora Oświaty.  Praca Nauczycieli 

oceniana jest przez nadzór pedagogiczny jak też oceniana jest przez Kościół. 

Stowarzyszenie nie jest organizacją Kościelna jest to prywatne Stowarzyszenie 

wiernych i to biskup wyraża  zgodę na utworzenie nowej placówki jeśli Ks. Biskup 

nie wyraża zgody na utworzenie nowej szkoły to nigdy taka szkoła jest nie 

zakładana.  W  przypadku omawianej Szkoły Podstawowej w Strugach Ks. Biskup 

Stanisław Nowak wyraził zgodę i Zarząd postanowił podjąć się prowadzenia 

Szkoły Podstawowej w Strugach, na zasadzanie Szkoły Podstawowej z oddziałami 

integracyjnymi. Przeprowadzone zostało  rozeznanie w gminie takie potrzeby 

szkoły integracyjnej istnieją dzieci z odpowiednimi orzeczeniami chodzą do Szkół 

w innych miejscowościach. 

Stowarzyszenie prowadzi Szkoły specjalne i Szkoły integracyjne, dlatego złożony 

zostanie na ręce Pana Wójta wniosek o utworzenie w Strugach Szkoły 

Podstawowej wraz z oddziałem integracyjnym czyli będzie otwarta na te dzieci, 

które maja trudności i kłopoty w zdobywaniu wiedzy tytułu swoich ograniczeń 

bądź umysłowych bądź fizycznych.  
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Następnie Pani Maria Chodkiewicz  zwróciła się do radnych o pytania odnośnie 

przedstawionego tematu: 

1) Wójta zapytał jakie są oczekiwania od Rady Gminy ? 

Pani Maria Chodkiewicz,  odpowiedziała, że oczekuje zgody na prowadzenie takiej 

szkoły, zgodę taką wyraża Pan Wójt, ale szkołę należy w czymś prowadzić dlatego 

że budynek Szkoły w Strugach jest własnością gminy i to Rada Gminy wyraża 

wolę w przypadku użyczenia tego obiektu na okres dłuższy niż 3 lata. Powiedziała, 

że  na początku zawsze Stowarzyszenie zwraca  się z prośbą o możliwości 

przejęcia obiektu na własność z zaznaczenie  wyłącznego prowadzenia działalności 

oświatowej. Jest to zarazem zobowiązanie wobec gminy gdyby cos z obiektem się 

działo wówczas jest notarialne zabezpieczenie tego typu działalności. 

Stowarzyszenie korzysta ze środków unijnych oraz ze środków Fundacji 

Renowawis, jest to Fundacja Biskupów Niemieckich i Katolików Świeckich 

Niemieckich jest to duża grupa środków, które są pozyskiwane  i we wniosku także 

fundacji jest pytanie o rodzaj własności obiektu. Gdyby jednak nie było zgody na 

użyczenie własności w celu  prowadzenia  działalności oświatowej  to wówczas jest 

prośbą aby była to umowa użyczenia  na co najmniej 20 lat wówczas będzie się 

można ubiegać o środki niemieckie. Następnie zwróciła się z prośbą albo o 

przekazanie darowizna obiektu szkoły bądź umowa użyczenia na co najmniej 20 

lat. Nadmieniła, że na przestrzeni 20 lat założone zostały 82 szkoły i żadna nie  

została zlikwidowana. Podejmując decyzje o prowadzeniu szkoły muszą być 

pozyskane środki wiadomo środki z dotacji  mogą być przekazana na remont 

bieżący natomiast żadna inna troska nie przewiduje użycia środków budżetowych 

w związku z tym na większe remonty przekazywane są pozyskane dotacje celowe. 

2) Wójt – jeżeli będzie to umowa użyczenia to w budynku Szkoły w Strugach 

wynajmowane są pomieszczenia  lokatorom i jest jedno wspólne ogrzewanie 

związku z tym jak zostawią rozwiązane tego problemy. 

Pani Maria Chodkiewicz odpowiedziała, że zostałoby opomiarowane dostarczanie 

mediów, ponieważ opomiarowane jest już światło dla każdego lokatora albo będzie 

rozliczane na podstawie ryczałtów jest to  różnie rozliczane w gminach. 

Nadmieniła, że w każdym wiejskim  obiekcie mieszkają nauczyciele, bo taki był 

system szkół „tysiąclatek”, sposób rozliczania mieszkających tam nauczycieli, 

zawsze negocjowany jest z Wójtem i jest to dokonywane na różny sposób, i tylko 

w szkołach miejskich nie ma miejsca dla nauczycieli.  

Pani Maria Chodkiewicz powiedziała,  że nauczyciele nie są zatrudniani z Karty 

Nauczyciela czyli nie  tytułem mianowania,  ponieważ Stowarzyszenie nie ma 

takich uprawnień, jest to tylko w gestii samorządów i tylko szkoły publiczne,                

w których nauczyciel jest urzędnikiem państwowym, natomiast w Szkołach              

o charakterze publicznym czyli w publicznych albo w niepublicznych o charakterze 

szkół publicznych, nie wolno zatrudnić ponieważ stowarzyszenie nie jest 

samorządem tytułem mianowania, aby nadać Status urzędnika Państwowego, w 

związku z tym nauczyciele zatrudniani są na podstawie Kodeksu Pracy i zawsze 

pensje tych nauczycieli wyliczane sa na podstawie aktualnych tabel MEN-owskich. 
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Różnica polega na tym, ze w szkole katolickiej pensum wynosi 22 godziny a nie 18 

godzin jak w pozostałych szkołach. Nauczyciel decydując się na prace w takiej 

szkole ma świadomość, że wynagrodzenie będzie wyliczane  z tabeli                       

MEN-owskiej, ze do tego dochodzi premia nauczycielska plus środki wydzielone 

np.: fundusz zdrowotny, fundusz na doposażenie rodzin wielodzietnych , fundusz 

premii rodzinnej z tytułu urodzenia dziecka sa to dodatkowe wypłaty. Natomiast 

tylko niektóre szkoły duże , miejskie mają „13-stke” i to różni nas od szkół 

publicznych.  

3) Wice-przewodniczący Rady Gminy Karol Sakowski – zapytał czy planowane                       

są  remonty placówki ponieważ musi ona być przystosowana do celów szkoły 

integracyjnej i czy planowana jest modernizacja placówki oraz czy będą  zwracali 

się po środki od jednostki samorządu terytorialnego i dotacje na ten cel 

Pani Chodkiewicz – przejęcie budynku zawsze wiąże się z modernizacja placówki , 

ponieważ charakter placówki narzuca działania natomiast sa to środki pozyskiwane 

przez Stowarzyszenie z Urzędów Marszałkowskich i  jest świadomość rezerwacji  

w budżecie  środków na nowo zakładane placówki  środków w różnych 

wysokościach bowiem w różnych placówkach różnie ona wynosi, bo w obiekty             

w różny sposób zostają przekazane są darowane lub użyczane. 

Stwarzając sieć szkół uzupełniających  na terenie gminy to Wójtowie                                 

są nastawieni bardzo sceptycznie i przeciwni działaniom powstania  jakakolwiek  

innej szkoły.  Bowiem każda szkoła ma swoją historię  i wypracowany                             

w danym środowisku odpowiedni poziom, jednak to rodzice są pierwszymi 

wychowawcami i na pewno dla swojego dziecka maja największą miłość,                   

doskonale rozumiejąc dobro dziecka mają możliwość  wyboru szkoły do której 

uczęszczać będzie ich dziecko. Jest to tylko i wyłącznie decyzja rodziców.  

Nadmieniła, że zawsze należy szanować decyzję Wójta i rady Gminy, ponieważ 

zawsze są ważne powody dla których szkoła jest likwidowana bądź ograniczana                  

i wiedzą jakie taka szkoła  ma wartości dla środowiska. 

Przewodniczący Artur Piosczek powiedział, że Rada Gminy postąpiła rozsądnie               

i świadomie i nie jest łatwo zamykać, natomiast jako gospodarze                                

i samorządowcy musza takie decyzje podejmować , zapytał czy stowarzyszenie ma 

świadomość że koniunktura i ilość dzieci będzie co roku spadała, po drugie dzieci 

przeszłyby do szkoły podstawowej w Mierzycach, gdzie będą mogą korzystać                

z dobrze wyposażonej szkoły i sali gimnastycznej. Przewodniczący powiedział,               

że nie przekonały go argumenty iż dziecko będzie miało lepiej w szkole stworzonej 

przez Stowarzyszenie niż w placówce oddalonej zaledwie o 3 kilometry.  

Pani Maria Chodkiewicz odpowiedziała, że to rodzic  ma swoje niezbywalne prawo 

decydowania o dziecku. Rodzice zwrócili się do Stowarzyszenia z prośbą                      

o prowadzenie szkoły, wykonana została analiza demograficzna na przestrzeni 

ostatnich  kilku lat , i jest pełna świadomość, że obecnie do szkoły uczęszcza 26 

dzieci, natomiast za rok będzie ich mniej, jednak taka decyzja została podjęta                       

w odpowiedzi na prośbę rodziców. Wszystkie szkoły wiejskie nie mają sal 

gimnastycznych, w związku z tym sprawa wychowania fizycznego zostaje 
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rozwiązana  w ten sposób, że tworzony jest dowóz dzieci na sale sportowe  lub na 

basen i jest to wkalkulowane w koszty utrzymania szkoły, a szczególnie                         

w przypadku szkoły integracyjnej. Dlatego jest pełna świadomość przy 

podejmowaniu decyzji o utworzeniu takiej szkoły. 

Głównym celem szkoły integracyjnej jest indywidualna praca nauczyciela                     

z dzieckiem, dlatego prowadzone są działania aby liczba dzieci w klasach 

integracyjnych nie przekraczała 20/22 w klasie, aby dziecko uzyskiwało 

największy przyrost wiedzy i umiejętności. 

4) Radny Józef Krzeszowski – odniósł się do szczytnej idei powstania szkoły  

integracyjnej , która w środowisku wiejskim jest jak najbardziej potrzebna,  jednak 

do szkoły integracyjnej dowożone byłby dzieci z terenu całej gminy byłyby to 

dzieci upośledzone umysłowo bądź fizycznie,  następnie radny zapytał w jaki 

sposób zorganizowany zostanie dla tych dzieci dowóz czy koszty pokrywane będą 

przez Stowarzyszenie czy partycypował będzie Urząd Gminy. 

Pani Prezes Stowarzyszenia odpowiedziała, że jest to różnie w różnych szkołach, są 

przypadki gdzie gmina sama pokrywa koszty , a Stowarzyszenie załatwia autokar,    

i jest również tak że wszelkie koszty dowozu dzieci ponoszone są przez 

Stowarzyszenie z własnych środków.  

W klasie integracyjnej pracuje dwóch nauczycieli czyli jest tzw. nauczyciel 

wspomagający. 

5) Wójt powiedział, z przedstawionej wypowiedzi Pani Dyrektor wynika,  że   

Stowarzyszeniu przekazana zostanie subwencja, a następnie  zaczną się dodatkowe 

prośby dowóz dzieci, zakup opału itp. i w ten sposób rozmydli się cała idea, a ta 

garstka dzieci, która mogła być wchłonięta przez Szkołę w Mierzycach będzie                

w Strugach i nadal ponoszone będą koszty utrzymania.  

Pani Dyrektor Maria Chodkiewicz adwocent jeśli potrzebne będzie to przestawione 

zostanie zapewnienie, że Stowarzyszenie nie będzie występowało o środki na 

remont oraz o dowóz dzieci z terenu gminy, to zawarte zostanie takie 

porozumienie. 

Przewodniczący powiedział, że tematem zajmą się radni na najbliższych 

posiedzeniach komisji i zastanowią się co dalej z tą sprawa  oraz podejmą 

ostateczną  decyzję, następnie podziękował Pani Dyrektor za przybycie                       

i przybliżenie tematu radnym. 

Pani Dyrektor również podziękowała za cierpliwość  i za wysłuchanie  że 

skupieniem przedstawianych wiadomości ze skupieniem.  

Zwróciła  się do rady Gminy  o wyrażenie zgody na wieloletnie użyczenie budynku 

szkoły bądź darowizny  obiektu na prowadzenie działalności oświatowej, bo 

otwiera to  drzwi do inwestowania i pozyskiwania środków. 

Szkoła, żeby zaistniała to potrzebny jest czas to nie jest tak że od razu wszystko jest 

cudownie bo nawet z kadrą nauczycielską  różnie bywa, a szkołę która założymy to 

żeby miała mocne podwaliny, żeby można było pozyskiwać środki i objąć 

nauczaniem,  w którym integralnym elementem jest rozwój dziecka  czyli tak jak 

rozumiał to Jan Paweł II , a w odpowiedzi na jego wezwanie nowej ewangelizacji 
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powstało Stowarzyszenie Katolików Świeckich i t troszczy się ono o rozwój 

integralny dziecka w każdej sferze jego osobowości czyli sferze fizycznej, 

moralnej, duchowej i intelektualnej czyli jest zrównoważone intelekt dziecka , zęby 

inwestować w jego mądrość, a nie wiedze bowiem mądrość nie jest suma wiedzy  

znanych jest wielu ludzi bardzo wykształconych, którzy podejmują najgłupsze 

decyzje i to znaczy, że nie cechuje ich mądrość  i tak chcemy prowadzić dziecko 

aby wzrastało w mądrości.  

Pani Maria Chodkiewicz opuściła obrady sesji.  

 

Interpelacje i wolne wnioski.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Karol Sakowski odniósł się do inwestycji, która 

zaplanowana była ze środków nadwyżki budżetowej czyli wykonie nawierzchni 

asfaltowej na ulicy Skotnickiej w Wierzchlesie i doprecyzowanie wniosku aby 

droga ta miała 4 metry szerokości  a zaplanowane środki w wysokości 70.000 zł 

powinny wystarczyć. Obecnie sa projektowane drogi 3 metrowe. W związku z tym 

zgłosił wniosek o wykonanie  drogi 4 metrowe. 

Randa Maria Smolarek zgłosiła wniosek dotyczący wykonania zmiany projektu  

drogi Mierzyce –Opatów jest to ok. 50 – 70 metrów  drogi  w kierunku posesji 

Pana Andrzeja Kupca        

Wójt wyjaśnił, że zaplanowane były zadania obecnie wykonane zostały mapy oraz 

przygotowane sa cztery umowy na wykonanie projektu następnie przeprowadzone 

musza zostać przetargi oraz wykonanie robót, jeżeli radni chcą w tym roku 

zaplanować dodatkowe jeszcze zadania to należy zabezpieczyć środki na 

projektowanie. Jeśli w tym roku zaplanowane Bedzie projektowanie to                          

w przyszłym roku musi być realizacja aby nie wygasło pozwolenie na budowę. 

Radny Jerzy Cieślak zapytał jak jest projektowana szerokość ulicy Topolowej                 

w Toporowie? 

Wójt odpowiedział, że jest projektowana droga 3 metrowa, nadmienił, że wszystkie 

wartości inwestycji zweryfikuje przetarg, ponadto we wszystkich miejscowościach 

gdzie jest sporadyczny ruch sa wykonywane drogi 3 metrowe i dobrze wykonane 

pobocza. Decyzje szerokości drogi podejmuje Rada Gminy i jeżeli drogi maja być 

4 metrowej szerokości to wystarczy decyzja Rady Gminy w tym temacie jedna 

wzrasta w tym przypadku koszt zadania o 33%.   

Radny Marek Leszczyk zapytał czy wśród zleconych projektów jest projekt drogi 

w Kochlewie do źródła Św. Floriana  

Wójt wyjaśnił, że  złożone  zostały wnioski na 4 projekty sa to : ulica Ogrodowa               

w Wierzchlesie szerokość o ok. 4 metrów, gdzie postawione zostania lampy przy 

ogrodzeniu w środku  położony zostanie 2 metrowy deptak z kostki  oraz po jednej 

i drugiej stronie jedno-metrowy  chodnik, ulica Skotnicka wstępna szerokość                     

3 metrów,  Mierzyce Parcela Północna 590 metrów również o szerokości 3m oraz  

cała ulica Topolowa ok. 300 m tez o szerokości 3 metrów. Natomiast jeśli Rada 

Gminy zdecyduje aby powyższe drogi miały szerokość 4 metrów to zostaną 
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wprowadzone zmiany do projektu i wykonane zostaną drogi 4m i więcej zadań nie 

jest planowanych w tym roku. 

Rady Jerzy Cieślak zapytał czy zaplanowane jest wykonie odwodnienia na ulicy 

Topolowej w Toporowie. 

Wójt jeśli chodzi o szczegóły realizacji inwestycji to należy się spotkać na gruncie 

z projektantem i uzgodnić . 

Radny Karol Sakowski powiedział, ze według występnych wyliczeń koszt budowy 

drogi ulicy Skotnickiej o szerokości 4m wyniósł by ok. 50.000 zł, a zaplanowane 

jest 70.000 zł w związku z tym wystarczałoby zaplanowanych środków na szerszą 

drogę.    

Przewodniczący powiedział, że również wnioskuje o wykonie dróg 4 metrowych  

Radny Krzeszowski jeśli chodzi odnośnie ostatniej propozycji Przewodniczącego 

to nie wprowadza się zmian w środku działania, bowiem były już poczynione 

pewne inwestycje  gdzie wykonano w niektórych miejscowościach drogi 3 

metrowe, a teraz nagle się poprawia i zmiana w innych miejscowościach                 i 

jeśli uzgodnione, że wykonywane będą drogi 3 metrowe dlatego należy się tego 

trzymać.  

Przewodniczący Artur Piosczek poddał pod głosowanie wniosek o zaprojektowanie 

i wykonanie dróg o 4 metrowej szerokości w ramach zaplanowanych pierwotnych 

środków i tak „za” było 9 radnych, „przeciw” nie było i 4 radnych „wstrzymało” 

się od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  

 

Wójt zapytał kto z radnych pojedzie na spotkanie do Wojewódzkiego Zarządu 

Dróg  odnośnie przebudowy drogi Ruda – Krzeczów.  

W spotkaniu uczestniczyli będą .Wójt, Krzysztof Bednarek, Józef Krzeszowski, 

Barbara Puczkowska, i Bożena Przybyła. 

 

Wójt poinformował, że w Toporowie Akcja Katolicka organizuje  dwa turnusy 

koloni za każdy turnus po 2.000 zł tj. łącznie 4.000. przygotowany został projekt 

umowy z którym zapoznali się radni. 

Wójt zaproponował, żeby środki te przeznaczyć na zakup okien tj w budynku 

kuchennym po jednej stronie i koszt wymiany okien wynosi 10.000 zł w związku             

z tym należy z budżetu gminy dołożyć jeszcze ok. 6.000z ł 

   

Rada Gminy wyraziła akceptacje dotyczącą warunków umowy, która zawarta 

zostanie z Akcją Katolicką. 

 

Radny Józef Krzeszowski powiedział, że mamy na terenie gminy bardzo ładne 

nowoczesne przystanki autobusowe jednak reklamodawcy szpecą je przyklejanymi 

reklamami  w związku z tym zaproponował aby przy montowaniu przystanków 

obok zamontować tablice korkowej 60 cm x 40cm, a osoba która przykleiłaby na 

przystanku reklamę zostałaby obciążona kosztami, zniszczenia obiektu.  
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Ponadto radny poparł zgłaszana kilkakrotnie  interpelacje przez Radnego 

Sarowskiego o konieczności zamontowania  na terenie Wierzchlasu tuż obok 

Urzędu Gminy obelisku reklamowego, bowiem patrząc na drzewa, które sa 

obklejone  różnego rodzaju reklamami to zasadne jest postawienie takiego słupa 

ogłoszeniowego i będzie to zarazem ochrona grodkowska. Jeżeli taki obelisk 

sprawdzał by się w Wierzchlesie to mógłby być montowany sukcesywnie w każdej 

miejscowości. 

Wójt odpowiedział, że tablice korkowe nie sprawdzą się  dlatego, ze jest to 

materiał, który powinien być w pomieszczeniach zamkniętych, natomiast na 

zewnątrz musza być tablice aluminiowe zamykane i uszczelniane, a tak mała 

powierzchnia nie zaspokoi potrzeb reklamodawców i wówczas również będą 

naklejać na przystankach, tylko poniżone będą koszty. Natomiast jeśli chodzi o 

postawienie koło Urzędu Gminy słupa ogłoszeniowego to konszuje on kilka tysięcy 

złotych i należy wskazać miejsce bezpieczne i ogólnodostępne do postawienia 

takiego słupa.  

Radny Ryszard Świątek zapytał jak często zbierane są śmieci na przystankach 

autobusowych, ponieważ w Toporowie jest pełen kosz . 

Wójt powiedział, że jeśli tylko zostaną zauważone że kosze sa przepełnione to 

należy to zgłosić do Urzędu i nie czekać z tym tematem do sesji. 

Radny Jerzy Cieślak powiedział, że zalega duża ilość śmieci na działce zakupnej na 

poszerzenie drogi Krzeczów – Toporów i również należy to uporządkować.  

 

 

Punkt 6 

Zakończenie obrad  XXVIII sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął XXVIII sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 15
40

. 

 

 


